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Referat Bestyrelsesmøde Dagtilbud Østbirk 
Den 12. marts 2024 
 
 

Deltagere: Sun, Pernille, Tine, Maria B, Sabine, Pia, Gitte J og Gitte W 

Afbud: Rikke og Anja 

 

Nr. Tema og formål 

 Velkommen og punkter til evt. 

1.  Nyt fra formandskabet 

Anja har meldt afbud. 

Pia er med som suppleant, da hun i en kort periode ikke har barn i Dagtilbud Østbirk. 

2.  Nyt fra Dagtilbuddet v/ Dagtilbudslederen 

Herunder personalenyt og budget efter behov. 

• Personale: Vi har ansat 2 pædagoger, Karina der allerede er startet og Helle der starter 1. april. De er begge 

fastansatte. 

Vi har ansat Line R. som pædagogisk vejleder i hele organisationen. Hendes opgave er at sparre og videndele med 

personalet i forhold til børnegruppen og børn i udsatte positioner. Ved behov vil hun også deltage i 

forældresamtaler. 

Vi har opslået en stilling som husassistent og en stilling som assisterende leder.  

• Ny procedure for sprogvurderinger. Børne- og dagtilbudsudvalget har besluttet at ændre i procedurerne for 

sprogvurderinger. Børnene skal nu kun 3 årssprogvurderes, som kan foretages i perioden 2,10-3,4 år. Tidligere 

foretog vi både 3 årsvurdering og 5 årsvurdering. Vi har gode erfaringer med at sprogvurdere børnene i dagpleje og 

vuggestue, derfor har vi valgt at sprogvurdere børnene når de er 2,10 år. 

Derudover vil vi sprogvurdere efter behov.  

• Tonen i medierne om børn er meget voldsomt, hvor børnene får ansvaret for uhensigtsmæssig opførsel og 

konklusionen fra mange er at børnene skal smides ud af skolen. Det meget er bekymrende. Hermed en opfordring til 

at vi voksne tager ansvaret for børnefællesskaberne, børn der har uhensigtsmæssig adfærd, har brug for hjælp fra 

vi voksne, i ikke at blive gjort forkerte. 

• Børne adfærd – vold og trusler over for voksne, vi oplever i større grad at børn slår, sparker, bider og truer 

med ord, børn på 0-5 årige slet ikke bør kende. Vi vil gerne i samarbejde med jer forældre lærer børnene en anden 

og mere hensigtsmæssig adfærd. 

3.  Fødselsdagsprincipper for private fødselsdage 
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• Sabine kigger beskrivelsen om principper igennem og sender en revideret udgave ud inden bestyrelsesmøde. 

• Debat og godkendelse af udkast 

 

Som aftalt sidst skulle Sabine se på fødselsdagsprincipperne. Princippet er umiddelbart holdbare som de står.  

Herunder forslag om enkelte ændringer i forhold til hvem man kan vælge at inviterer – med grønt. 

 

Børnefødselsdage er en stor ting at blive inviteret med til, og noget som børnene deler med hinanden. For at understøtte 

børnefællesskabet, har bestyrelsen vedtaget følgende principper for de grupper, man kan vælge imellem:  

• Hele stuen/gruppen 

o Skovhuset Børnehave: Pindsvin, Muldvarp, Grævling, Egern 

o Børnehuset Børnehave: Stjerne, Måne 

• Alle drenge (fra sin respektive stue/gruppe eller årgang) 

• Alle piger (fra sin respektive stue/gruppe eller årgang) 

• Alle Kometer fra det respektive hus 

• Alle fra årgangen på stuen. 

Beslutning: 

Fødselsdagsprincipper med ændringer blev vedtaget og indarbejdes i det oprindelige dokument. 

4.  Arbejdet med pædagogiske læreplaner 

• Eksempler på arbejdet med pædagogiske læreplaner fra den pædagogiske hverdag 

 

Maria  

Praksis fortælling fra vuggestuen 

Lege hvor børnene opfordres til at hjælpe hinanden og samarbejde. 

 

Gitte J 

Pædagogiske overvejelser og beskrivelse af reaktioner og erfaringer fra prøvehandling med åbning af Satellitten, som er et 

rum for de mindste i Børnehuset. 

5.  Kapacitet og nybyggeri 

• Børnetal og kapacitet. 

• Proces for legeplads i Skovhuset 

• Status på byggeri. 

Vi har gennem længere tid ikke kunnet tilbyde alle 0-2-årige børn plads i Dagtilbud Østbirk. Vi har 63 vuggestuepladser og 
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23 dagplejepladser, der alle er i brug. 

Derfor tilbydes børnene plads i andre skoledistrikter og kommer til Østbirk, når vi har ledige pladser.  

I børnehaven er vi presset. Alle pladser er i brug og vi modtager hver mdr. flere børnehavebørn. Vi har Naturbussen igen 

for at skabe ekstra plads og arbejder på kreative løsninger med øget brug af vores legepladser og alle rum i husene. 

 

Legepladsen i Skovhuset renoveres i 2 etaper.  

Etape 1; er i forlængelse af Skovhuset ned mod Bøgeskoven. Denne del af legepladsen spærres af og etableres her i 

foråret, så planter og græsset kan nå at komme i vækst hen over sommeren. 

Etape 2; er legepladsen foran huset der spærres af i løbet af efteråret, så byggeprocessen kan sættes i gang. 

Vi håber og tror stadig på at vi har et nyt hus med 4 grupperum klar i sommeren 2025. 

 

Byggeriet har være i udbud og der er gang i processen med at beslutte hvilket firma der skal stå for byggeriet. 

6.  Tema: Samarbejde om børnene 

• Pernille og Tine fremlægger skriv om principper for, hvordan vi kan samarbejde om og understøtte de gode 

børnefællesskaber. 

• Forældremøder; Vi har oplevet lav deltagelse i forældremøderne. Vi kan være nysgerrige på, hvad det handler om.  

• Evt. udarbejdelse af spørgeskemaundersøgelse blandt forældrene. 

Det er et supergodt skriv der er udarbejdet. Tænkningen er at det sendes ud til forældrene og at der samtidig hænges 

”hænder” fra brevet op rundt omkring i husene, for at minde alle om at hilse på hinanden. 

Debat 

Samarbejde om børnene. Kunne vi udbygge det? Det kunne være interessant at vi forældre og personalet i højere grad 

samarbejder om børnenes dannelse og trivsel. 

Kunne forældre være med i børnefællesskaberne på legepladsen? 

Vi kunne godt invitere forældre med på ture og til aktiviteter. Tilmeld- Hvis du har tid og lyst. 

Udedag fredag, hjælpe med at lave bål mad eller lignende. 

Kom og vær med til at løse en konkret opgave.  

Læse en bog højt for børnene.  

Forældrekaffe er tænkt til at være gode rollemodeller for børnene. Når børnene ser forældre snakke sammen, oplever 

børnene, at de også kan noget med hinanden. 
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Beslutning: 

Brevet er godkendt og sendes ud til forældrene, ”hænder” hænges op og flyttes løbende rundt. 

Bestyrelsen vil gerne hører mere om hvad personalet ønsker, vi som forældre bidrager med. Det tages op på næste MED 

Udvalgsmøde. 

7.  Ansvarlig for tema til næste møde 

 

Onsdag d. 15.  maj 2024, i Skovhuset 

• Erfaringer med 2,3 års samtaler og sprogvurderinger. 

Maria B og Gitte W forbereder punktet. 

Forældrerepræsentanterne er undersøgende i forhold til andre forældres oplevelse af 2,3 års samtale. 

 

8.  Evt. 

Kapacitet og TV2 Østjylland 

Der er sendt besked ud på FB med information om, at der er en gruppe forældre der har kontaktet TV2 Østjylland. Da de er 

frustrerede over de ikke kan få plads til deres børn i Østbirk. Bestyrelsen har været med i overvejelserne om byggeri i flere 

etaper og placering af det nye hus. Bestyrelsen ser frem til huset står færdig i sommeren 2025. 

 

 


